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M. (Marc) Hendriks  (043) 350 47 20  2025.00402  

E-MAILADRES  FAXNUMMER   UW REFERENTIE  

Marc.Hendriks@maastricht.nl    ---  

Geachte heren Voorst, Ruijters en Betsch,  
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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie gesteld heeft. 
 
Vraag 1: 
Het blijkt dat de Jehova-kerk gelegen op het terrein Bemelergrubbe in eigendom is van deze 
gemeenschap. Wat betekent dit voor de doorgang van het project en de mogelijke financiële 
consequenties als de gemeente moet overgaan tot aankoop van het pand? Als de Jehova 
gemeenschap niet wil overgaan tot verkoop, welke problemen doemen dan op voor het voorliggende 
plan Bemelergrubbe en kan dat leiden tot vertraging? 
 
Antwoord 1: 
Ter realisatie van zoveel als mogelijke beweegruimte en/of groen, zou het wenselijk zijn de 
bestaande oppervlakte, inclusief de grond van de Jehova gemeenschap, te verwerven. Hierover 
gaan we met de gemeenschap in gesprek. Als de gemeenschap niet wil verkopen, kunnen we het 
onderwijsprogramma inclusief bewegingsonderwijs realiseren op het terrein. 
 
 
Vraag 2: 
Tijdens de stadsronde bleek dat een criterium wel erg leidend was, namelijk de centrale ligging van 
het nieuwe vmbo/havo college op de Bemelergrubbe.  Zonder deze centrale ligging geen 
vmbo/havo-school die levensvatbaar zou zijn. Kunt dit nog eens duiden want op de huidige locatie 
(Eenhoornsingel) komen ook veel kinderen uit het Heuvelland en Maastricht-Oost maar ook uit West 
en is er geen sprake van een centrale ligging. 
 
 
Antwoord 2: 
Bij de start van de verkenning is inderdaad als uitgangspunt genomen een centrale ligging voor de 
toekomstige vmbo/havo school. Uit de studies die daarop volgden bleken we tegen een aantal 
knelpunten aan te lopen op mogelijk beschikbare locaties: te weinig ruimte, moeilijk inpasbaar en/of 
alleen realiseerbaar tegen zeer hoge kosten. Dit heeft te maken met het feit dat het vmbo aanbod 
(het aantal profielen vmbo wordt uitgebreid) toeneemt, de praktijklokalen veel ruimte in beslag 
nemen en beperkingen kennen qua inpasbaarheid (qua vorm, maar ook qua ligging - voorkeur 
praktijklokalen -op de begane grond). Tot slot speelt mee dat we het onderwijs zoveel als mogelijk 
inclusief willen organiseren.  
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Ruimte voor het voortgezet speciaal onderwijs en mogelijk in de toekomst het praktijkonderwijs is 
belangrijk. Om dit alles mogelijk te maken zouden we op de centrale locatie, de Groene Loper, de 
diepte of de hoogte in moeten bouwen. Dat is niet wenselijk en wederom kostenverhogend.  
We hebben met de Bemelergrubbe/-weg een mooi alternatief gevonden, 900 meter van de Groene 
Loper, waar ruimte is om ook de IvOO-diplomalijn en mogelijk op termijn ook Terra Nigra te vestigen. 
Hier kunnen we een mooie leefbare omgeving creëren voor onze leerlingen: nieuwe gebouwen met 
voldoende ruimte voor praktijklokalen en een mooie buitenruimte.  
In Maastricht-West (Eenhoornsingel) is het voorstel om het qua omvang kleinere Sint 
Maartenscollege te plaatsen in combinatie met een nieuwe, publieke sporthal.  
 
 
Vraag 3: 
Uit gesprekken met volleybalvereniging De Jokers blijkt dat deze nu al kampen met plaatsgebrek, een 
forse groei doorgemaakt hebben naar 314 leden en er ook sprake is van een wachtlijst. Daarnaast 
zitten zij nu al op verschillende locaties en zouden graag naar één locatie gaan, indien mogelijk. Als zij 
de beschikking zouden hebben over 3x2 velden zouden zij uit de brand zijn.  Zij hebben ook 
aangeboden om via co-financiering een financiële bijdrage te kunnen leveren om de sporthal te 
kunnen realiseren. Ook maken de kantineopbrengsten een wezenlijk onderdeel uit van hun exploitatie. 
Zij vragen zich af op welk moment sporthal De Heeg wordt gesloopt? Is dit op het moment dat op de 
Demertdwarsstraat de nieuwe sporthal is gerealiseerd?  Als dit niet het geval is, komen zij in grote 
problemen en kan het voortbestaan van deze vereniging op het spel komen te staan.  
 
Antwoord 3: 
Deze vraag en antwoord zijn opgenomen in de RIB van 31 januari 2025 met onderwerp 
Domeinvergadering 4-2-2025 IHP VO en binnensportaccommodaties en kenmerk 2025.00389.  
De planning oplevering sporthal Demertdwarsstraat is juli 2028. 
Er is geen toezegging gedaan door het college dat de nieuwe sporthal klaar zou zijn voordat de 
sporthal in De Heeg gesloten wordt. De verwarring zit hem naar verwachting in de oplevering van de 
nieuwe gymzaal in de Heeg. Die moet, door de wettelijke taak op het bewegingsonderwijs (KC Ziezo 
en SNC) klaar zijn voordat de sporthal gesloten kan worden.  
Er is in 2021 een transitieplan sporthal De Heeg opgesteld waar VC Jokers bij betrokken is geweest. 
Hier is uitgegaan van tijdelijke huisvesting in de 3 andere Maastrichtse sporthallen. Recent heeft VC 
Jokers aangegeven dat hun vereniging t.o.v. van 2021 gegroeid is en zij een wachtlijst van 30 
personen hebben (gesprek met VC  Jokers, UM Sports en MVS van 23 januari 2024). Zodra meer 
duidelijkheid is over de planontwikkeling in De Heeg en de planning zal dit transitieplan i.s.m. de 
sportgebruikers een update krijgen. Gezien de diverse wisselingen van sportgebruikers en de 
veranderingen in het areaal aan binnensportaccommodaties in Maastricht is het wenselijk deze 
update uit te voeren in het begin van het sportseizoen voorafgaand aan de sluiting van de sporthal. 
 
In bovenstaande RIB en de RIB van 4 november 2024 met onderwerp Schriftelijke vragen inzake 
capaciteitsdruk op de sporthallen met kenmerk 2024.03347, is ingegaan op de beschikbare 
capaciteit en bezetting van de binnensportaccommodaties in Maastricht. 
 
 
Vraag 4: 
Is er überhaupt met de sportverenigingen binnen Maastricht een overleg geweest over de behoeften 
die er op dit moment leven bij onze sportverenigingen inzake realisatie van sportaccommodaties?  Wij 
willen toch ook graag het sporten in algemene zin bevorderen. 
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Antwoord 4: 
In het kader van het IVP VO en binnensportaccommodaties is geen specifiek contact geweest over 
de behoefte van sportverenigingen aan sportaccommodaties. Dit omdat onze wettelijke taak op het 
bewegingsonderwijs leidend is voor de locatiekeuze van de binnensportaccommodaties. Na de 
besluitvorming worden sportgebruikers betrokken bij de verdere planontwikkeling van de sporthallen. 
Dit gebeurt ook met alle binnensportgebruikers over de nieuw te bouwen gymzalen. Het meest 
recent overleg hierover heeft plaatsgevonden op 4 december 2024. Hier is het voorlopig ontwerp van 
gymzaal De Heeg besproken. Op 17 april 2024 is een bijeenkomst geweest met 
binnensportgebruikers over de nieuwe sportzaal in Belfort (die naast het kindcentrum gebouwd gaat 
worden). Op 25 november 2024 heeft een 1e overleg plaatsgevonden in het kader van 
clubondersteuning. Met clubondersteuning helpen we clubs bij de vragen en behoeftes die ze 
hebben. Alle sportverenigingen waren hiervoor uitgenodigd. 
 
 
Vraag 5: 
Kunt u nog eens aangeven hoe de prognoses van de leerlingaantallen tot stand zijn gekomen en 
waarom de Pronexus prognoses leidend zijn t.o.z. van de Duo cijfers? 
 
Antwoord 5: 
Op grond van onze verordening is het opstellen van prognoses verplicht. Samen met de gemeente 
Heerlen en Sittard-Geleen is er een aanbesteding geweest en is de opdracht voor het twee jaarlijks 
opstellen van de prognoses gegund aan Pronexus. Het opstellen van deze prognoses wordt gedaan 
aan de hand van de criteria die zijn vastgelegd in onze Verordening. De door ons in de Verordening 
opgenomen criteria (Bijlage II Prognosecriteria) zijn gericht op het  participatiegradenmodel welke 
gericht is op de lange termijn. De software die Pronexus gebruikt is gebaseerd op dit model, de VNG 
vastgestelde normen en de huidige wet- en regelgeving. 
 
De prognoses van DUO worden volgens de criteria van het doorstroommodel gericht op de korte 
termijn, dat volgens de criteria die hierbij horen gericht zijn op een termijn van maximaal 6 jaar.  
 
Voor lange termijn huisvestigingsvraagstukken worden vaak andere prognosemodellen gebruikt, die 
uitgaan van belangstellingspercentages per school en de realisatie van woonprogramma’s. Voor de 
langere termijn prognoses met een doorkijk tot 15 jaar, waarbij huisvestingsvraagstukken een 
prominente rol spelen, wordt voornamelijk naar de trend gekeken van de landelijke prognoses of 
wordt er gebruik gemaakt van gespecialiseerde bureaus, zoals bijvoorbeeld Pronexus. 

 
 
Vraag 6: 
Als het IHP VO (speciaal) en binnensportaccommodaties integraal wordt vastgesteld, treedt een 
volgende fase in, namelijk planning, fasering en uitvoering geven aan de plannen. Uitgebreide 
participatie met de buurten, verkeersplannen, positionering van sporthallen, indeling van terreinen zal 
dan een plek moeten krijgen in de plannen. Had dit niet in een eerder stadium moeten plaatsvinden 
opdat er meer draagkracht zou zijn voor de plannen en er ook sprake zou zijn van meer evenwichtiger 
plannen? 
 
Antwoord 6: 
Maastricht is een compacte stad met beperkte mogelijkheden voor huisvesting. Soms is er wel 
ruimte voor een school of sporthal, maar spelen eigendomsverhoudingen een inperkende rol. 
Daarnaast is het een complexe puzzel waarbij verschillende rollen en verantwoordelijkheden spelen.  
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De invulling van het onderwijsaanbod en de omvang hiervan is voorbehouden aan het onderwijs en 
niet aan de gemeente. Daarnaast heeft de gemeente een wettelijke zorgplicht en is de ruimte die de 
wetgever geeft om hier keuzes in te maken, gelimiteerd. Wij zijn daarom van mening dat burgers van 
ons mogen verwachten dat er realistische opties worden voorgelegd die ook daadwerkelijk 
uitvoerbaar zijn. We zien het als onze verantwoordelijkheid om hierin keuzes te maken en hierover te 
communiceren met buurtbewoners. Daarnaast zien we een gemengd beeld onder inwoners; 
enerzijds een deel die het als kans ziet om hun buurt leefbaarder te maken, anderzijds een deel die 
vooral zorgen heeft over toenemende overlast en verkeersonveiligheid.   
Het proces zoals het nu is ingestoken is dat er aan de voorkant studies zijn gedaan op ruimtelijk, 
juridisch, financieel en planologisch niveau. Ook is per locatie gekeken naar het thema mobiliteit: 
bereikbaarheid, mogelijkheden voor fietsenstallingen en parkeren. Op basis van deze studies zijn 
een aantal haalbare modellen per locatie gekozen die dan na vaststelling van het IHP verder worden 
uitgewerkt. Op dat moment pakken we de participatie op, zie ook de informatie hierover in de 
raadsinformatiebrief van 30 januari jl.   
 
 
Hoogachtend, 
Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 
 

 
 
 
 
 
Johan Pas 
Wethouder Wonen, Onderwijs, Studentenstad en Welstand 
 

en 

 

 

 
 
Manon Fokke  
Wethouder Financiën, Personeel & Organisatie, Burgerparticipatie en Lobby  
 
en 
 
 
 
 
 
 
Hubert Mackus 
Wethouder Economie, Sport, Jeugdzorg, Water, Natuur en Landschap 


